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Vi åbner verden for børn og unge, så de kan åbne sig for verden 

 

Referat til skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 22. august 2023 på Sommerbæk 

kl. 17.00-20.00 

Deltagere:  

Jesper Andersen, Marie Halkjær Kragelund, Maiken Schmidt-Holm, Ulrik Eberth, Mia Lundby Kragelund, Maria Wøldike, 

Martin Søndergaard, Bente Jacobsen Mathisen, Felix Kjærsgaard Sørensen, Lærke Mille Brandt, Rikke Undall, Jan Uhre 

Thomsen 

Sendt til orientering til suppleant: Jeppe Marcussen 
Gæster:  
Afbud: Lise Andersen 
 

Bilag: Bestyrelsens forretningsorden, elevrådets forretningsorden, bestyrelsens årshjul og   
https://www.skanderborg.dk/borger/familie-boern-og-unge/skole/styrelsesvedtaegt-for-folkeskolerne 

 

Dialogpunkt 

 

1. Godkendelse af referat 

Referatet godkendes. 

Jesper er forsinket. Elevrådet kommer efter kl. 18.00.  

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendes.  
    

Orienterings- og dialogpunkt 
 

3. Nyt fra elevrådet   
- Opstart 
Det har været meget stille og roligt – Vi er kommet godt i gang. Vi er blevet modtaget 

godt af vores lærere. Elevrådet giver udtryk for, at de er glade for at være kommet i 

skole igen.                                           
 

4. Konstituering af bestyrelsen  
Bestyrelsen skal konstitueres – Formand, næstformand, ansættelsesudvalg, 

fondsudvalg. Maria og Maiken vælges til at fondsudvalget. Marie er valgt som formand 

for skolebestyrelsen pr dags dato. Ulrik vælges til næstformand.  

Ansættelsesudvalg – Maria W og Mia K. vi vil forsøge at være mere forudseende og 

sende ud i forbindelse med, at vi laver stillingsopslag.  

Maiken ønsker ikke at fortsætte som taleskriver. Vi aftaler, at vi vælger taleskriver efter 

behov.  

Kontaktperson i skolebestyrelsen for elevrådet. Er der et behov, når nu medarbejderne 

er på plads i forhold til elevrådet? 

Dialogmøder med kommunen ligger i formandskabet – Marie og Ulrik deltager som 

repræsentanter for bestyrelsen.  

                                 

5. Forældremøder og deltagelse fra bestyrelsen 

- Plan og ”Roadshow” 
JT har delt en oversigt over forældremøder på Bakkeskolen i google drev. Her kan 

skolebestyrelsen skrive sig på i forhold til deltagelse i forældremøder. Valg til 

http://www.bakkesko.dk/
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skolebestyrelsen til foråret med opstart til august, kunne være en del af informationen til 

forældrene på møderne sammen med kortere skoledag. Marie har skrevet et forslag til, 

hvad man kan sige på et forældremøde – så der er en form for fælles tråd i det, der bliver 

formidlet videre.  

 

6. Opstart på skoleåret 
Henrikke orienterer om opstart på Sommerbæk. Bente orienterer om opstart på 

mellemtrinnet på Bakkeskolen. Der er en positiv stemning, og medarbejderne vil gerne 

det fælles samarbejde om pædagogikken og udviklingen heraf. 

 

Mellemtrinnet oplever, at de har meget plads og børnene trives rigtig godt.  

Der er varmt i lokalerne på Bakkeskolen– og der er stille, fordi der ikke er nogle små 

børn. Der er en oplevelse af, at vi tilhører et hus nu. Og det giver god mening for alle. 

Der er en god ramme.  

 

Nye ansættelser 
• Kasper er ansat som ny makker til Bente på 5. årgang. Helle er flyttet til 7. årgang. 

• Line er ansat som pædagog på 0. årgang med tiltrædelse fra skoleårets start.  

• Vi har ansat Jytte med 35 timer fra 1. oktober, som børnehaveklasseleder i 0.a.  

• Lene Wiese er i et afklaringsforløb, og hun har fortsat sin assistent med som sine 

øjne.  

• LS er ansat som BHV- klasseleder i 0.a frem til Jytte tiltræder. 

• Tue er ansat som tekniskservice-medarbejder2, da der nu skal dækkes 2 matrikler 

  

Lidt fra elevråd 
Elevrådet har haft et opstartsmøde – der er placeret et møde kort før, 

elevrådsrepræsentanterne skal deltage i skolebestyrelsesmødet, så repræsentanterne 

er klædt på til at deltage kvalificeret. JT har fået en mangelliste i forhold til Bakkeskolen 

fra elevrådet.  

 

Fælles drift og service til oktober 
Udgifterne til fælles drift og serviceopgaven tildeles skolen ud fra et gennemsnit af de 

sidste 5 års budget for drift og service af Bakkeskolen. JT orienterer om det kommunale 

handleplanskatalog. Her foreslås en besparelse på administration og teknisk service 

generelt.  

Handlekatalog:  

JT foreslår at vi skriver et kort høringssvar om, at vi er bekymrede i forhold til, at man 

sparer på det administrative niveau – så den administrative ledelse kan komme til at 

foregå centralt frem for lokalt.  

 

Lidt om byggeri 
Byggeri er blevet vist frem på rundtur på Sommerbæk.  

Bestyrelsen vil gerne se en sammenfatning af de ekstra udgifter, vi får i forbindelse 

med indflytning, ibrugtagning og nedjusteringer i det aftalte byggeprogram (se også 

sidste punkt under ”evt.”) 
      

7. Oversigt over ud- og indmeldelser i indeværende skoleår 
- Der har ikke været noget nævneværdigt siden sidste møde 
Der har ikke været nogen udmeldelser af elever hen over sommerferien (bortset fra en 

ukrainsk elev fra 1. årgang er rejst tilbage til Ukraine). Til gengæld har vi haft en del 

indmeldelser. Vi finder et tal til skolebestyrelsen til næste skolebestyrelsesmøde.  
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8. Årshjul  

- udkast til beskæring 
Marie har lavet et udkast til behandling af principper i et årshjul i skolebestyrelsen, som 

gennemgås. Reelt set har vi 5 analoge møder, hvor vi kan drøfte principper. Det er en 

konsensusbeslutning, at vi behandler 3 principper. Arbejdsgangen for behandling af 

principper drøftes. 

 

Opfølgning på princippets udmøntning i organisationen, besøges løbende på 

bestyrelsesmøderne. Bestyrelsen ønsker feed back i forhold til forandringen i 

organisationen, hvor det får betydning for elevernes hverdag.  

 

Princippet – Sundhed og trivsel – skubbes til næste skoleår.  

Medarbejderrepræsentant giver udtryk for, at der skal tages hensyn til at 

medarbejdergrupperne på begge matrikler er i gang med store forandringer – Så de 

principper vi har, skal være retningsgivende for hverdagen.  

Princippet om undervisningens organisering skal tage afsæt i den organisering af 

undervisning, som vi er i gang med at implementere i praksis.  

Budgettet kommer på i januar og opfølgning på regnskab i oktober eller i september, 

hvis det er muligt.  

 
Punkt på fremtidigt skolebestyrelsesmøde:  

• Kan vi som skolebestyrelse få en kommunikation i gang med forældreråd på de 

forskellige årgange i forhold til årshjulet?  

 

Orienterings- og dialogpunkt 

 
9.  Eventuelt  

• Der er en forældrebekymring i forhold til, at én klasse på 4. årgang vokser til 27 

elever. Det er ikke antallet, der er afgørende for, hvornår et fællesskab fungerer.  

• Jan orienterer om, hvordan vi vil forhøre os blandt forældrene om cykler til 

personalet til transport mellem de to matrikler.  

• Mål til boldbanerne på Sommerbæk er på vej. 

• Sikker skolevej – hvor er vi med det? Maria W har talt med Vej og Trafik, og der 

er lavet følgende justeringer:  

Der er kommet papskilte op på lygtepælene.  

Der er justeret på grønlys -tiderne i lyskryds ved stationsvej. 

• Forsøg med anden form for eksamen for udskolingen. Der nikkes på forhånd. 

Det sender JT ud efterfølgende.  

• Skolebestyrelsen efterspørger en liste over det, der er af mangler i forhold til 

lovet inventar inden for budgettet over byggeriet af Sommerbæk.   

 

Herefter en eventuel rundtur og mad 

 

Actionlog 

Tema  Tovholder  Deadline 
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